
زینب رحیمی: ســاخت یک جاده داخل منطقه حفاظت شده «ارژن و پریشان» در 
استان فارس به یک چالش جدید برای محیط زیست ایران تبدیل شده است. ارژن 
و پریشــان در جنوب رشته کوه های زاگرس واقع شــده که به دلیل ارزش اکولوژی 
درخورتوجه، در ســال ۱۳۵۴ از طرف سازمان ملل به عنوان «ذخیرگاه زیست کره» 
ثبت یونســکو شــده؛ ضمن اینکه دو تالاب مهم ارژن و پریشان در این منطقه قرار 
دارد. هر دو این تالاب ها هم به عنوان تالاب بین المللی، ثبت کنوانســیون رامســر 
شــده اند. قاچاق چوب، چرای بیش از حد دام، شکار غیرقانونی، برداشت غیرمجاز 
از آب های زیرزمینی، آفات و بیماری درختان، تغییر کاربری جنگل و مرتع به زمین 
کشــاورزی مهم ترین مشــکلات منطقه ارژن و پریشان اســت و همین معضلات، 
ظرفیــت بازیابــی طبیعت را از این منطقــه جنگلی مهم گرفته اســت. در چنین 
وضعی ماجرای ســاخت یک جاده درون منطقه حفاظت شده ارژن، باعث نگرانی 

شدید فعالان محیط زیست شده است.
 فشار مقامات محلی برای جاده کشی در ارژن

این جاده پرحاشــیه در محدوده شهرستان کوه چنار واقع است و راه دسترسی 
از تنگه ابوالحیات به روســتای باغســتان را فراهم می کند. روستای باغستان یک 
روســتای فصلی داخل منطقه حفاظت شــده ارژن و پریشان اســت. اداره محیط 
زیســت استان فارس فروردین همین امسال مجوز ساخت این جاده را صادر کرد و 
فقط دو ماه بعد مجوز را لغو و ساخت جاده را متوقف کرد. گفته می شود محیط 
زیســت فارس تحت فشار مقامات محلی و مدیران استانی مجبور به صدور مجوز 
شــده بود. همچنین گمانه هایی درباره دخالت مجلس شورای اسلامی در اجرای 
این پروژه وجود دارد. نزدیکی به زمان انتخابات بعدی مجلس شــورای اســلامی 

این شبهه را پررنگ تر کرده است.
 نماینده کوه چنار: رقبای انتخاباتی حرف های بیهوده می زنند

فریدون عباسی دوانی، نماینده مردم کوه چنار و کازرون، در گفت وگو با «شرق» 
به این شــبهات پاســخ می دهد. او با تأکید بر اینکه هیچ فشاری از سمت ما برای 
صدور مجوز محیط زیســت جهت ســاخت این جاده وجود ندارد، می گوید: «من 
اصراری برای ســاخت این جاده ندارم. این حرف ها را آن دسته از رقبای انتخاباتی 
می زنند که عشقِ آمدن به مجلس دارند. دنبال این هستند که وارد مجلس بشوند 
و به جای کارکردن فقط اطرافیان شــان را در ادارات به  کار بگیرند. اینها حرف های 
بیهوده اســت که عده ای بدبین در جامعه می زنند. من نماینده مستقر هستم و تا 
خردادماه ســال آینده در مجلس حضور دارم، در نتیجــه کارهایم اصلا ربطی به 

انتخابات ندارد».
ســاخت جاده در مسیر روســتای باغســتان به تنگه ابوالحیات در اردیبهشت 
و خرداد ماه امســال شــروع شــده بود؛ اما به دلیل تخریب محیط زیست منطقه 
حســاس ارژن، اداره محیط زیست اســتان فارس مجوز صادرشده را لغو و دستور 
داد کــه پیمانکار بیــل مکانیکی را از منطقــه خارج کند. این تصمیم خوشــایند 
باغداران روســتای باغســتان نبود. در نتیجه تجمع کرده و به این تصمیم اعتراض 

کردند. در جریان این تجمع چند نفر دستگیر شدند.
 کاری نکرده بودند، چرا آنها را بازداشت کردید؟

دراین باره فریدون عباسی با انتقاد می گوید: «من باید از حقوق مردم دفاع کنم. 

ساخت جاده متوقف شده و مشکل این است که مردم روستای باغستان نمی دانند 
که چه اشــکالی پیش آمده و چرا محیط زیســت پروژه را متوقف کرده است. آنها 
بعد از توقف ســاخت جاده، اعتراض کردند، رفتند در آن جاده ایســتادند و چند تا 
پراید مستعمل شــان را در مسیر گذاشــته بودند. جاده هم تنگ است؛ اما به آنها 
گفته شده که شــما راهبندان ایجاد کرده اید. برای همین هم به دهیار و سه عضو 
شــورای روستای باغستان دســتبند زدند، آنها را بازداشت و زندانی کردند. به آنها 
گفتنند چرا شــما ازدحــام کردید. در حقیقت دلیل ازدحام ایــن افراد این بوده که 

بپرسند چرا ساخت راه متوقف شده است.
وقتی چنین اتفاقی می افتــد، طبیعتا من ورود می کنم و می گویم: چرا مردم را 
زندانی کردید؟ سؤال من از دادگاه این است که فرض کنید اصلا متهم بودند، مگر 
فرار می  کردند؟ همه می دانیم که اگر بیم فرار متهم باشــد، می توانید بازداشــت 
کنیــد؛ اما اینهــا کاری نکرده  بودند که بخواهید بازداشــت کنیــد و آنها را زندان 

بفرستید».
 سلاجقه از خودش سلب مسئولیت می کند؟

پنجشنبه هفته گذشــته (۱۲ مردادماه) علی سلاجقه، رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست و فریدون عباسی، نماینده مجلس، از مسیر پرمناقشه تنگه ابوالحیات 
به باغســتان بازدید کردند. رئیس سازمان محیط زیست مخالفت یا موافقت خود 
را با ســاخت این جاده اعلام نکرد و تصمیم نهایی را به بعد از جلسه کارشناسی 
موکول کرد. جلسه ای که گفته می شود به خواست ریاست سازمان محیط زیست 
قرار اســت در «استانداری فارس» برگزار شود. همین تصمیم باعث تشدید نگرانی 
فعالان محیط زیست شــده اســت؛ چون آنها معتقدند که فرمانداری کوه چنار و 
معاونت عمرانی اســتانداری فارس موافق ساخت جاده در منطقه حفاظت شده 
ارژن هســتند و برگزاری جلسه در استانداری، خطر آن را دارد که تصمیمی متضاد 

با منافع محیط زیست منطقه گرفته شود.
به نظر می رســد در این ماجرا ســازمان محیط زیســت قصد سلب مسئولیت 
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بررسی ساخت و سازهای غیر مجاز در صحن شورای شهر تهران
خلازیر، ساعت ۱۲:۴۰ دقیقه 

شرق: قرار بود به این پرسش در صحن شورای شهر تهران پاسخ داده شود که آیا روند 
تخریب ساختمان ناایمن منطقه ۱۹ اصولی بوده و چرا تخریب این ساختمان منجر به 

مرگ پنج نفر شده است.
اما روز گذشته شهردار منطقه ۱۹ به صحن شورای شهر تهران آمد و درباره تاریخچه 
ساخت وساز غیرمجاز در محله خلازیر گفت و اینکه برای تخریب ساختمان های ناایمن 
چه دشواری هایی را تحمل می کنند؛ از تهدید خانواده های شان تا کفن پوشان اجاره ای 

که مانع اجرای قانون می شوند.
برخی از اعضای شورای شهر تهران معتقد بودند باید برای بررسی موضوع کمیته 
حقیقت یاب تشکیل شود  اما رئیس شورای شهر معتقد بود که حقیقت آشکار است و 
این حادثه در کمیته فنی بررسی می شود. هرچند ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران، 
می گوید: حقیقت برای ما آشکار است. این تخریب اگر اصولی بود، منجر به فوت پنج 

نفر از هم وطن های ما نمی شد؛
موضوعی که علی کریمی ، رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان تهران، هم در 
گفت وگو با خبرگزاری تسنیم آن را تأیید کرده است. شبیه همین اتفاق در پروژه متروپل 
آبادان روی داد، اتفاق در این پروژه نتیجه حذف سازمان های نظام مهندسی ساختمان 
و مهندســان دارای پروانه در نظارت و اجرا بود. حذف نظام مهندســی ســاختمان در 
پروسه ساخت وسازها تبعات جانی و مالی به  همراه دارد؛ علاوه براین عمر ساختمان ها 
را کاهش می دهد، اتفاق بدتر این است که تخریب غیراصولی به چنین اتفاقاتی دامن 

می زند.
به گفته او تخریب یک ساختمان یک دانش است؛ در زمینه تخریب در دنیا آکادمی 
و کارگاه هایــی وجــود دارد و در ایران نیز ما آمادگی داریم برای تخریب ســاختمان ها 
به شــهرداری  و وزارت راه و شهرســازی کمــک کنیم، همین الان با وجــود اینکه در 
برخی شــهرها از ســامانه ها و سیستم های مهندسی اشــخاص دارای پروانه استفاده 
می کنیم، در بخش هایی مانند مجری از مهندسان دارای صلاحیت استفاده نمی شود و 

ساختمان های غیراصولی به دست افراد فاقد صلاحیت ساخته می شود.
اما در صحن شــورای شــهر تهران بیشــتر وقت صحن به تاریخچه ساخت وســاز 
غیرمجاز در منطقه ۱۹ گذشــت. تورج فرهادی، شــهردار منطقه ۱۹، با بیان اینکه ۱۵۰ 
ســال قبل بخشــی از اراضی منطقه ۱۹ به عنوان موقوفه ثبت شــد که همه تخلفات 
ســاختمانی و مشــاغل نابســامان مانند ضایعاتی ها در همین زمین های موقوفه رخ 
می دهد، گفت: در طول زمان این زمین های موقوفه دســت به دســت شــد و به دلیل 
نبود ساختار منسجم ساخت وسازهایی در آن انجام شد که حتی با تصویب طرح جامع 

بخش زیادی از زمین ها به داخل محدوده شهری وارد شد.
شــهردار منطقه ۱۹ با بیان اینکه در طول ســال های متمادی این زمین ها دست به 
دست شده و ما حالا با آدم هایی مواجه هستیم که اوراق دست شان است؛ در حالی که 
موقوفه آنها را به عنوان مالک یا مستأجر نمی شناسد، گفت: در حوادث سال گذشته در 
همان روزهای اول مردم با در دســت داشــتن کاغذهایی شروع به دیوارکشی کردند و 
دقیقا در همان روزها ۱۵۰ هکتار از زمین های موجود دیوارکشی شد که ما در یک شب 

۸۵ هکتار را آزادسازی کردیم.
فرهادی با بیان اینکه انتشــار برخی اخبار مبنی بر اینکه شهرداری از مواد منفجره 
اســتفاده کرده، صحت ندارد. ناصر امانی، عضو شــورای شــهر تهران، هم در واکنش 
به گزارش حادثه منطقه ۱۹ گفت: ســال گذشــته شــهردار همین ناحیه، نمایشی به 
اجرا گذاشــت و ادعا کرد قمه خورده و مورد تعرض مافیای ساخت وســاز قرار گرفته 
و رســانه ای شد و تلویزیون نشــان داد و مطبوعات منعکس کردند و بعدا معلوم شد 
واقعیت نداشته و مسئله کاملا مسکوت ماند و شهردار هیچ توضیحی نه به ما و نه به 
افکار عمومی داد که این حادثه چه بود؟! پس از یک ســال از آن حادثه، مواجه شدیم 

با حادثه ای که روز یکشنبه در این ناحیه رخ داد.
او  گفت: قرار بوده ساعت ۱۲:۴۰ سیم بکسل به وسیله دستگاه کشیده شود و همه 
خبردار بودند و با بلندگو هشدار داده بودند که همه از آن محدوده خارج شوند و قرار 
است رأس ساعت ۱۲:۴۰ با سیم بکســل از بیرون فشار بیاورند و ستون های ساختمان 
را فروبریزند. معلوم اســت اعلام نشده بوده؛ چون همه در صحنه غافلگیر می شوند و 
فیلمش هســت. پس افراد توجیه نشده بودند و نمی دانستند قرار است ساعت ۱۲:۴۰ 
در آنجا تخریب انجام گیرد. این چه نوع ســازمان دهی اســت؟! چهار دهه است که از 
مهندسی تخریب در جهان استفاده می شود و بزرگ ترین برج های دنیا که سنگین ترین 
سازه ها هســتند، تمیز تخریب می شوند و از دماغ کســی خون نمی آید و کوچک ترین 

آسیبی به ساختمان های مجاور وارد نمی شود.
امانی اضافه کرد: چطور این تکنولوژی جدید و مدرن را کنار می گذاریم و ساختمانی 
را کــه بــا فاصله چند متر آن چند ســاختمان که با یک باد کوچک تخریب می شــود، 
می خواهند با سیم بکســل تخریب کنند؟! علی اصغر قائمی هم در این جسله گفت: 
روش تخریب به کاررفته ممکن اســت دچار مشکلاتی باشد که باید گروهی تخصصی 

بررسی های لازم را انجام و نتایج آن را ارائه کنند تا درسی برای آینده پیش رو باشد.
او تأکید کرد: پیشــگیری بهتر از درمان است. تخریب این ساختمان ها درمان پس از 
پیشگیری است؛ بنابراین باید به این موضوع توجه ویژه ای داشته باشیم. تکانه ای که از 
ساختمان اول به ساختمان چهارم منتقل و باعث ریزش آن شد، نشان می دهد که یک 
زلزله سه یا چهارریشــتری می توانست موجب ریزش این ساختمان شود. سامانه های 
متعددی در شــهرداری تهران وجود دارد که همگی هوشمند نامیده می شوند. حجم 
زیادی از اطلاعات املاک تهران در این ســامانه ها موجود اســت. این ابزار به ما قدرت 
می دهد که حتی قبل از پیشــگیری قدرت پیش بینی داشته باشیم که شهرداری باید به 

این امر توجه ویژه ای داشته باشد.
اما برخی از اعضای شورای شــهر تهران پرداختن به اصل حادثه و مقصران آن را 
حاشــیه و برخورد با متخلفان ساختمانی را اصل عنوان کرده و معتقد بودند به جای 

حاشیه سازی باید به اصل پرداخت.
مهدی بابایی  با اشاره به اینکه حوادث رخ داده در ساخت وساز غیرمجاز در منطقه 
۱۹ نیازمند ریشــه یابی است، گفت: در ریشه یابی این اتفاق مشخص است که در قانون 
ساخت وساز غیرمجاز جرم انگاری نشده و اراذل و اوباش به این نتیجه  رسیدند که چرا 
از دیوار مردم بالا بروند و کیف قاپی کنند؛ در حالی که می توانند ساخت وساز انجام دهند 

و قانون نیز به آنها کاری نداشته باشد.
این عضو شــورای شهر تهران با طرح این پرســش که چرا عمر مفید دوره ریاست 
شهردار ناحیه ســه ماه است، گفت: باید ناحیه ویژه در شهرداری دیده شود و از طرف 
شورای عالی استان ها موضوع جرم انگاری ساخت وســاز غیرمجاز، از مجلس شورای 

اسلامی پیگیری شود.
محمد آخوندی، عضو دیگر شورای شهر تهران هم معتقد بود در سال جدید عملیات 
روانی و رسانه ای پیچیده ای را شاهد هستیم که به محض روی دادن کوچک ترین اتفاقی 
که در تمام ادوار رخ داده، عملیات رســانه ای گسترده در فضای مجازی شکل می گیرد 
و حوادث به فضایی برای عقده گشــایی تبدیل می شود. هنوز اجساد عزیزان از زیر آوار 
بیرون نیامده بود که عده ای در رسانه هایی که متعلق به سیاست های شکست خورده 
بودند، به انتشار مواردی مسموم می پردازند. برای آنها، جان باختن افراد و قطع دست 
یک کودک اصلا مهم نیســت و شــاید ظاهر نگرانی داشته باشــند؛ اما در باطن چنین 
نیســت. حجم اخبار و کســانی را که این موضوع را منتشــر می کنند، دیدیم، این نشان 
می دهد که اهداف سیاسی است و با همکاری رسانه های خارج از کشور رخ می دهد؛ 
مردم به آرامش نیاز دارند و مراجع قضائی باید توجه داشــته باشند که این جرم علیه 
آرامش مردم اســت و قبل از یافتن مقصران، نباید انتقاد و تخریب اصل نظام را شاهد 
باشیم که این جرم است. کسانی که در دوران مدیریت شهری خود به دنبال حل کردن 
مشــکل شــخصی شــهردار خود و دادگاه و پاســگاه بودند، حق ندارند در این زمینه 
اظهار نظر کنند و این موضوع توهین به چند هزار پرســنل شــهرداری اســت. در پایان 
رئیس شورای شهر تهران نیز تأکید کرد: تشکیل کمیته تخصصی را برای بررسی جوانب 

موضوع دنبال خواهیم کرد.

اعتراض فریدون عباسی به دادستانی کوه چنار: چرا مردم را زندانی کردید؟
محیط  زیست برای ساخت جاده در منطقه ارژن تحت فشار است؟

از خودش دارد. حفاظت از منطقه برعهده ســازمان محیط زیســت گذاشته شده 
و طبیعتا صدور مجوز هم برعهده این ســازمان اســت. اگر بنا به برگزاری جلسه 
کارشناســی باشد این جلسه باید در سازمان محیط زیست یا در اداره محیط زیست 

استان فارس برگزار شود، نه در استانداری فارس.
 خطر ویلاسازی و تلفات حیات وحش

باید تأکیــد کنم که پیش از این رضا اقتدار، کارشــناس دفتر زیســتگاه ها و امور 
مناطق سازمان حفاظت محیط زیســت، در گفت وگو با «شرق» نسبت به ساخت 
جاده در منطقه ارژن ابراز نگرانی کرده و تأکید داشــته که در صورت ساخت جاده 
احتمال ویلاســازی و تغییر کاربری در این محدوده وجــود دارد؛ همچنین حیات 

وحش در معرض آسیب جدی قرار خواهد گرفت.
گفته می شود یکی از کارشناســان اداره محیط زیست استان فارس هم بعد از 
بازدید از منطقه نظر کارشناســی خود را در این باره اعلام و ســاخت جاده را مضر 
برای ارژن دانســته است؛ اما به نظر می رســد این نظرات کارشناسی خیلی مورد 

توجه قرار نگرفته اند.
 تصمیم کارشناسی بگیرند، من مردم را قانع می کنم

فریدون عباسی، نماینده مردم کوه چنار، در پاسخ به این پرسش که چرا مقامات 
به این نظرات کارشناســان درباره ســاخت جاده ابوالحیــات بی توجهی می کنند، 
می گوید: «کارشناســی جاده باید از مســیر قانونی طی شود. اگر مدعی هستند که 
صدور مجوز اشــتباه بوده، جلوی اشتباه را هر موقع بگیرند، خوب است. عده ای از 
فعالان محیط زیســت نگران قاچاق چوب در این منطقه از ارژن هستند، عده ای از 
مردم هم جاده می خواهند؛ بنابراین من در نامه ای به رئیس سازمان محیط زیست 
خواســتم که در این زمینه تصمیم بگیرد. من فقط حرف مردم را به محیط زیست 
انتقال دادم. در این زمینه فرماندار کوه چنار، اداره راهداری و اداره محیط زیســت 
باید خودشان تصمیم بگیرند. آنها هر تصمیمی بگیرند من مردم را قانع می کنم».
عباســی در ادامه این طور می گوید که «فعلا ساخت جاده متوقف است. مردم 
روســتای باغستان سال هاست که منتظر ساخت این جاده هستند. البته جاده برای 
رفاه حال مردم است، نه اینکه بروند ویلا بسازند و آنجا را تبدیل به تفرجگاه کنند. 
همه امور توسعه ای باید بر مبنای داده های علمی و کارشناسی انجام شود و ابتدا 

بحث سلامت و محیط زیست در نظر گرفته شود».
 نماینده مجلس حق دخالت در امور اجرائی ندارد

نماینده مردم کوه چنار با اشــاره به اینکه طبق قانــون، نماینده ها حق دخالت 
در امــور اجرائی را ندارنــد، تأکید می کند کــه «من اصــراری روی هیچ پروژه  ای 
ندارم. همه پروژه ها باید پیوســت محیط زیستی و اجتماعی داشته باشد. من فقط 
تسهیل کننده هستم. من مقام اجرائی نیســتم که خودم بتوانم پروژه را اجرا کنم. 
در نتیجه در کازرون و کوه چنار نه فشــاری به محیط زیست می آوریم و نه دخالتی 

در اجرای پروژه ها داریم».

وقت قانونی صحن شــورای شــهر تهران تمام می شود. مهدی چمران از اعضا 
می خواهد برای انتخابات هیئت رئیســه در سال سوم شــورا نیم ساعت وقت شورا 
تمدید شود . درخواســت چمران رأی نمی آورد . جلسه به اتمام رسیده که چمران 
بــا لحنی تند بــه اعضا می گوید اگر می خواهید انتخابات برگزار نشــود ، مشــکلی 
نیســت  اما همین حالا نیز کار غیر قانونی انجام داده ایم و بــه ما نامه زده اند . حالا 
شــما شوخی بگیرید و با لبخند به تمدید جلســه رأی ندهید . یکی از اعضا پس از 
عصبانیت چمران می خواهــد که برای تمدید وقت صحن دوبــاره رأی گیری کند . 
این بار همه اعضا موافق هســتند. قرار بود یکشــنبه انتخابات هیئت رئیسه برگزار 
شود. شنبه، علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران، در نخستین دستور کار 
روز یکشــنبه برگزاری انتخابات هیئت رئیســه عنوان کرد که مهدی چمران، رئیس 
شورای شــهر تهران، این دستور را به جلسه روز سه شــنبه موکول کرد. چمران در 
جمع خبرنگاران علت این تعویق در برگزاری انتخابات هیئت رئیســه را زمان بیشتر 
اعضــا عنوان کرد و گفت:  بنا بر این دلیل بوده که اعضا زمان بیشــتری را برای این 
موضوع داشــته باشــند. انتخابات هیئت رئیسه دوره ششم شــورای شهر تهران از 
همان آغاز به کار شــورا با تعویــق و تأخیر یا تفکیک در اجرای انتخاب ســخنگو، 
خزانه دار و... همراه بود؛ انتخاباتی که در ســال اول شــورای ششم برخلاف رویه و 
فرایند قانونی با تفکیک و مجزا برگزار شــدن انتخاب رئیــس، نایب رئیس و دو نفر 
منشــی هیئت رئیسه از انتخاب ســخنگو و خزانه دار برگزار شــد و در سال دوم نیز 
بــا تعویــق نزدیک به ۱۰ روزه به جــای آنکه پیش از ۱۴ مرداد برگزار شــود، در ۲۳ 
مرداد برگزار شــد . اما روز گذشــته مهدی چمران با کســب ۲۱ رأی از مجموع ۲۱ 
رأی مأخوذه برای ســومین ســال از دوره ششم شورای شــهر تهران ابقا شد. پرویز 
ســروری نیز به عنوان تنها کاندیدای نایب رئیسی شورای شهر تهران با کسب ۲۱ رأی 
از ۲۱ رأی مأخوذه به عنوان نایب رئیس شورای شهر تهران در سال سوم دوره ششم 
انتخاب شــد. در پایان رأی گیری برای انتخاب منشی های هیئت رئیسه شورای شهر 
تهران در سال سوم دوره ششــم، نرجس سلیمانی، سوده نجفی و جعفر شربیانی 
به عنوان کاندیدا ثبت نام کردند که شــربیانی با ۱۵ رأی به عنوان منشی اول شورای 
شهر انتخاب شد و سوده نجفی و نرجس سلیمانی نیز هر کدام ۱۲ رأی کسب کردند 
که بر این اســاس انتخابات بین نجفی و ســلیمانی برای انتخاب یک نفر، بار دیگر 
تکرار و در نهایت نرجس ســلیمانی با کســب ۱۰ رأی به عنوان منشی دوم شورای 
شــهر تهران انتخاب شــد. بااین حال، نرجس ســلیمانی پس از انتخابش به عنوان 
منشــی دیگر شــورای شــهر تهران عنوان کرد: در این انتخابات شرکت کردم تا این 
تصور را که همیشــه افراد در هیئت رئیسه تغییر نمی کنند، تغییر دهم. قطعا هوای 
تازه می تواند اتفاق خوبی باشــد؛ اما بنده انصراف می دهم تا خانم نجفی همچنان 
در جای خود به عنوان منشــی باقی بماند. به این ترتیب سوده نجفی به عنوان دیگر 
منشــی شورای شــهر تهران برای سال ســوم همچنان باقی ماند. برای سخنگویی 
شورای شهر تهران نیز آقایان نادعلی و اقراریان ثبت  نام کردند که در نهایت اقراریان 
۹ رأی و نادعلی ۱۱ رأی آوردند و نادعلی به عنوان ســخنگوی شــورای شهر تهران 

در سال سوم باقی ماند.

چمران رئیس ماند


